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Vážení přátelé, milí občané,  
Nepříjemné období je snad za námi. 
Výhledově se situace může opako-
vat, ale už to nebude taková velká 
neznámá, na kterou nejsme zcela 
připravení. Ani se nechci k těm ně-
kolika měsícům plných stresu nijak 
vracet. Co ale musím udělat, je po-

děkovat všem lidem, co nám pomáhali zásobit lidi 
rouškami, desinfekčními prostředky, pomůckami pro 
šití, materiálem, kdo nabídli osobní asistenci seniorům 
a lidem v nouzi. Chtěla jsem je tu původně všechny 
vyjmenovat, ale nerada bych na nějakou dobrou duši 
zapomněla, takže prosím - vám všem, kdo jste byli 
nápomocni a kdo jste nám nosili materiál na šití, šili s 
námi dnem i nocí, sáčkovali a rozdávali lidem pomůc-
ky, vydávali desinfekci nebo chodili nakupovat či vy-
ráběli pomůcky pro šití, vám všem upřímný dík! 
 Sama se musím přiznat, že solidarita našich 
občanů mi pomohla velmi překonat obrovsky stresové 
a neznámé období. V den vyhlášení nouzového stavu 
jsme měli první zasedání zastupitelstva v pohostinství 
Koruna. Měli jsme projednávat 23 důležitých bodů a 
ještě před konáním se zastupitelé telefonicky dotazo-
vali, zda vůbec můžeme zasedání uskutečnit. Jenže 
my jsme zasedání museli uskutečnit, jinak bychom 
nemohli realizovat spousty důležitých kroků. Panoval 
veliký stres, strach z toho, co situace přinese, jak ji 
budeme zvládat řešit, jestli stát nějak pomůže, když 

vydává nařízení, která nelze s minuty na minutu vyplnit. 
Zelená jak sedma jsem pak dvě hodiny vedla zasedání, 
drkotala zubama ze stresu. Po jeho skončení jsem se svě-
řila občanům se svými obavami. S klidem a úsměvěm na 
tváři mě občané uklidnili - nějak bylo, nějak bude, to přeci 
společně zvládneme! Děsivé představy ze mě rázem spa-
dly jak balvan - úplně jsem zapomněla na to, že nejsem 
sama!  
 Na to, že je kolem spousta skvělých lidí, kteří jsou 
ochotni kdykoliv pomoci, jak jen mohou. To bylo nejkrás-
nější zjištění za celé desetileté období ve funkci…… Ještě 
jednou vám všem z celého srdce děkuji!  
 I přes karanténu, kterou mnozí strávili nucenou do-
volenou, my jsme se opravdu nezastavili, protože nám 
běželo současně několik projektů a příprav na dotace. 
Máme toho rozpracováno opravdu hodně, a tak jedno po 
druhém: 
DALŠÍ FÁZE REKONSTRUKCE KUL-
TURNÍHO DOMU V LITOCHOVICÍCH 
ZDÁRNĚ DOKONČENA ! 

Toto je historický snímek části kulturního domu Litochovice z 
reklamní brožurky o Litochovicích, Prackovicích  a okolí z roku 
1924 - Gasthaus Zum Schwam (U labutě). Komplex se skládal ze 
dvou budov - tato vedla podél místní komunikace a byla stržena 
na základě demoličního výměru v šedesátých letech. Zde byly 
umístěny pokoje pro hosty a restaurace. Druhá budova byla si-
tuovaná kolmo na ni - nynější KD Litochovice - měla dole ku-
chyň a vnitřní schodiště na sál (toto schodiště jsme v rámci re-
konstrukce odkryli, vyčistili a opatřili ventilačním systémem, a 
jelikož dnes zatím nemá využití, bylo opět zakryto podlahou sálu 
KD.
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Dotaci na sál KD jsme získali v létě roku 
2019, ihned jsme zahájili výběrové řízení a v říjnu 
bylo vítězné firmě S-Bau předáno staveniště. Na sále 
se intenzívně pracovalo celou zimu a na jaře byl zre-
konstruovaný sál předán obci. Plánovali jsme velkole-
pé otevření  Pálením čarodějnic na hřišti v Litochovi-
cích, které by lidem nabídlo program na celý den za-
končený taneční zábavou. Vyhlášený stav nouze ze 
dne 12.3.2020 nám ale zcela zkřížil plány. Život v na-
šem státě, ale i na celém světě se na několik dlouhých 
měsíců zcela zastavil. To však neznamenalo, že jsme 
se zastavili my - využili jsme tuto koronavirovou pauzu 
k dotvoření interiéru a vybudování zázemí výčepu - 
instalován byl na míru zhotovený výčepní pult, dřezy, 
pípa, nakoupeny byly spotřebiče (lednice, mrazák, 
fritéze, kávovar.)… Na sál jsme pořídili další várku ná-
bytku (stoly, židle). Jelikož se snažíme nakupovat lev-
ně a účelně (třeba i na inzerát z druhé ruky), podařilo 
se nám k vybavení sálu jako bonus získat další stoleč-
ky a židličky na venkovní posezení, dřevěné lavice, 
police, talíře, pulitry, dokoce i výzdobu. (nákup nábyt-
ku z druhé ruky nám pomohl významným sponzor-
ským darem realizovat pan Radek Pacholík, který nám 
dal k dispozici celý kamion, kterým jsme nábytek do-
vezli - 20 stolů, 43 židlí, 4 venkovní stolky se 17 kovo-
vými židlemi, a dva dlouhé pojízdné venkovní stoly se 
čtyřmi lavicemi). Dále jsme pověsili závěsy a zprovoz-
nili výčep. Na svém druhém zasedání zastupitelstvo 
schválilo smlouvu o partnerství se společností Krej-
chee Production, s.r.o. (viz samostatný článek níže na 
straně 3), a souhlasilo s tím, že nejvýhodnější bude 
výčep a kulturák provozovat vlastními silami jako 
obec. Hovořili jsme totiž i se starosty okolních obcí, 
kde běžné hospody zanikly. Provozování obecního 
zařízení formou pronájmu podnikatelskému subjektu 
se ve většině případů vůbec neosvědčilo. Obec pak 
ztrácí možnost kontroly nad chodem takového zaříze-
ní, udržením kvality služeb i cenové hladiny prodáva-
ného sortimentu. Smlouva o partnerství byla uzavřena 
na 3 měsíce do konce září 2020. Pokud se spolupráce 
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osvědčí, mohl by kulturák fungovat v dohodnutém re-
žimu i nadále v zimních měsících. Se slavnostním ote-
vřením jsme nijak neotáleli. Jakmile byly uzavřeny 
smlouvy, zprovozněn výčep, pípa, ujasněny podmínky 
fungování a nakoupena první zásoba zboží, minihos-
půdka na hřišti u KD Litochovice byla otevřena - 
31.7.2020 zábavným odpolednem pro děti s vodníkem 
Pěnkavou a rockovou kapelou FERIT. Počasí bylo 
skvělé, nálada přítomných výborná. U kulturáku bě-
hem odpoledne a večera prošlo kolem 200 lidí. Výčep 
i zaměstnanci obsluhy zatěžovací zkoušku i se všemi 
“horkými” chvilkami nakonec zvládli a poslední spoko-
jení návštěvníci odcházeli až kolem druhé hodiny ran-
ní. Hospůdka bude fungovat vždy v pátek a v sobotu 
od 15 hodin, jednou za čtrnáct dní (nepravidelně) bude 
v pátek nebo v sobotu večer připravena pro hosty zá-
bavná akce - koncert živé hudby, grilování, reprodu-
kovaná hudba na přání, zábavný tématický program a 
podobně. Program bude vždy vyvěšen na informač-
ních deskách, webu, facebooku a vyhlášen v rozhlase. 
Programy cílené na starší generace budou oznamová-
ny pozvánkou do schránky, protože je jasné, že někte-
ří senioři se s moderními technologiemi nemusí zrovna 
přátelit. Děkuji všem, co pomáhali při rozjezdu hos-
půdky a přeji nám všem, aby zařízení fungovalo a měli 
jsme se kde scházet k diskusi a odpočinku.


Obec Prackovice nad Labem otevírá 
novou hospůdku v Litochovicích 

Po velkém očekávání, zejména ze strany míst-
ních obyvatel, se dne 31.7.2020 slavnostně otevřela 
hospůdka v Litochovicích nad Labem, která je součástí 
nově opravovaného kulturního domu. Během dne se od 
16 hodin uskutečnil dětský program, který zajistil Pěn-
kavův dvůr Takonín s rybářkou tématikou a po 19 hodi-
ně se spustila rocková zábava v podání ústecké skupi-
ny Ferit, která se nadmíru vydařila. Provozovatelem 
hospůdky je samotná obec, které vypomáhá firma 
Krejchee Production pod vedením Vojtěcha Krejčího, 
bývalého ředitele z Centra kultury LOVOš v Lovosicích. 
Ti se nyní zaměří zejména na kulturně-společenský 
program v prostorách hospůdky a pomohou s propagací 
a provozem. Hospůdka nyní funguje každý pátek a so-
botu vždy od 15 hodin. Dá se však předpokládat, že 
vzhledem k zájmu místních, přespolních i z  řad kolem-
jdoucích se hospůdka otevře i na jeden nebo dva všed-
ní dny. Prostory nového kulturního sálu je možné si 
také pronajmout pro nejrůznější formy setkání, zá-
bavy a oslav (narozeniny, svatby, školení apod.). Na 
míru pak lze sestavit i nabídku zajištění cateringu a ob-
čerstvení. V rámci kulturního programu je zde nejblí-
že v plánu uspořádání country večera na pátek 21.8. 
a velké taneční zábavy v termínu 18.9.2020. Hospůd-
ka bude samozřejmě otevřena i o jiné již zaběhlé kul-
turní akce obce. Například na srpnové rybářské závody 
a přespolní běh. 
Těšíme se na vaši návštěvu!         

 Ing.Vojtěch Krejčí
Provoz minihospůdky byl zahájen 31.7.2020 vystoupením ústec-
ké rockové skupiny FERIT
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je ideální pro každého, kdo chce protáhnout své 
tělo, uklidnit svou mysl a odpočinout si od kaž-
dodenního stresu. 
 - zlepšíme tělesnou i duševní stabilitu 
 - posílíme a protáhneme celé tělo  
 - zlepšíme koncentraci
 - aktivně si odpočineme 
 - aktivujeme energii v těle 
Pravidelné lekce povede lektorka Martina 
Každý čtvrtek od 19hod. v KD v Litochovicích 
Cena lekce 110,- 
Začínáme od září - pro objednání a více informací se 
obraťte na tel. 606 074 494

Jóga
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KOMUNIKACE K NOVÝM DOMŮM LITOCHOVICE

 Na druhou stranu se nám podařilo stro-
je a materiál provádějící kabelizaci pro ČEZ 
využít k opravě některých míst poškozených 
komunikací a ke kompletní opravě jedné ko-
munikace v Litochovicích. Z nevzhledné ka-
menité cesty se opět stala plnohodnotná 
místní komunikace tak, jak tomu bylo před 
desítkami let. Také v Prackovicích jsme ne-
chali opravili mnoho nerovností a napojení na 
hlavní komunikaci s minimálními náklady. Vel-
kou pomoc poskytly firmy Strabag a SÚS, 
OMEXOM, Elmo Schoř i Kámen Zbraslav. Za 
vstřícnost a materiální pomoc děkujeme.  
 V nejbližší době budou dokončeny te-
rénní úpravy a osev za obrubníky v Litochovi-
cích. Nově byly vyskládány čedičové kostky 
před obecním úřadem a domem čp.41 na 
návsi. Firma Strabag pak po kabelizaci nově 
upravila povrch hlavní silnice v majetku Ús-
teckého kraje, za kterou drží záruky z minulé-
ho dotačního projektu.

KABELIZACE OBCE PRACKOVICE 2020 - ČEZ
 V roce 2019 - 2020 probíhala v obci 
Prackovice n.L. akce ČEZu - kabelizace elekt-
rického vedení v obci. O této akci se obec 
dozvěděla již v roce 2018. Ideálním řešením 
bylo využít kabelizace elektrického vedení k 
zavedení napájení našeho veřejného osvětle-
ní do země. Náklady na to však byly pro obec 
příliš vysoké a vnější zdroje z dostupných do-
tací by pokryly sotva desetinu. Včetně projek-
tových dokumentací a zaměření by se reali-
zace vyšplhala ke čtyřem milionům. Proto 
obec rozhodla ponechat prozatím vedení ve-
řejného osvětlení vrchní s tím, že si odkoupí 
stávající sloupy od ČEZu za zůstatkovou cenu 
(celkové náklady odkupu 56 tisíc Kč). Obec si 
alespoň nechala protáhnout průchodové 
chráničky pod hlavní silnicí, do které by se 
obci podařilo v budoucnu vstoupit jen s vel-
kými obtížemi a vysokými náklady na obnovu 
jejího povrchu. Následně jsme zaznamenali 
stížnosti některých majitelů nemovitostí, kteří 
očekávali, že konzole z jejich domů budou 
odstraněny. Obec se rozhodla řešit jednotlivé 
případy individuálně - tam, kde je odstranění 
nevyhnutelné, musíme vybudovat náhradní 
sloupy pro elektrické vedení  a svítidla. V dal-
ších případech budeme žádat tyto majitele o 
uzavření nájemní smlouvy s tím, že se bude 
hledat také alternativní řešení. Pokud se tato 
situace týká i vás, mějte, prosím, strpení, hle-
dáme nejvhodnější řešení vzniklé situace. Ač-
koliv pamětníci stále operují již umístěnými 
kabely pro osvětlení v zemi z roku 2002, kdy 
obcí běžela plynofikace, všichni odborníci od 
tohoto řemesla, včetně firmy, která kabely in-
stalovala, Elmo Schoř, upozorňují na skuteč-
nost, že kabely, které jsou v zemi již 18 let a 
nejsou pod proudem, jsou bohužel nepouži-
telné. Elmo Schoř by byli možná schopni v 
archivech dohledat nějaké skutečné provede-
ní tehdejší akce, ale dle jejich propočtů se to 
opravdu nevyplácí ani zkoumat. Zastupitelstvo 
se pak po jednání s odborníky rozhodne, jaké 
efektivní řešení přijme.

(Úvodní slovo - pokračování ze strany  3)

(Úvodní slovo - pokračování na straně 7)
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PRACOVNÍ AUTO NA ZELEŇ - DACIA DOKER

BRIGÁDA HASIČŮ NA  
DĚTSKÉM HŘIŠTIDOKONČENÍ VELKÉHO PROJEKTU “NÁPRAVA ŠKOD 

NA VODOHOSPODÁŘSKÉ INFRASTRUKTUŘE” Dne 20.února 2020 se naši hasiči 
sešli k brigádě na dětském hřišti na 
návsi v Prackovicích. Obec nechala 
navézt kamínky na doplnění podkla-
du hřiště a hasiči nabídli svou pomoc 
při rozvození a uhrabání kamínků na 
dopadové plochy pod herní prvky. 
Naše jednotka prostě nikterak neza-
hálí. Kromě práce na druhém výjez-
dovém vozidle CAS TATRA 815, kte-
ré dávají do provozuschopného sta-
vu také díky dotacím z Programu pro 
JSDH získané již třetí rok po sobě od 
Ústeckého kraje, pomáhají i při růz-
ných příležitostech v obci - ořez ne-
bezpečných stromů, čištění okapů, 
likvidace nebezpečného hmyzu 
apod. V první polovině roku 2020 
vyjeli naši hasiči k zásahům již pět-
krát: 8.4.2020 - požár v Malých Žer-
nosekách, 16.5.2020 - požár u trati v 
Prackovicích, 17.5.2020 - požár v 
Prackovicích, 28.5.2020 - požár v 
paneláku v Lovosicích a 23.7.2020 - 
požár u kolejí v Prackovicích.  
Každoroční letní sucho je pro vznik a 
rozšíření požárů vždy nebezpečné. 
Dodržujte maximální opatrnost při 
manipulaci s ohněm, vyvarujte se 
rozdělávání ohňů v lesích, u tratí a 
na loukách se suchou trávou. Ná-
sledky jsou pak nedozírné. Pálení 
křoví a suché trávy omezte na mini-
mum a vždy zajistěte okolí proti ne-
kontrolovanému rozšíření plamenů. 
Řízené pálení nahlašujte prostřednic-
tvím portálu:          www.hzsoul.cz  
kliknutím na ikonku:

 V letech 2017 - 2020 probíhal v obci obří projekt “Náprava škod na 
vodohospodářské infrastruktuře”, v jehož rámci byly opraveny poškozené 
části obecní kanalizace. Projekt byl financován Ústeckým krajem a ukončen 
ke 30.6.2020 vyúčtováním celé dotace ve výši 33.929.224,-Kč. Zásadní fází 
byla oprava čistírny odpadních vod, která probíhala v letech 2017-2018, 
ukončena byla 30.6.2018 spuštěním ČOV do ročního zkušebního provozu a 
v srpnu 2019 byla kolaudačním rozhodnutím vodoprávního úřadu povolena k 
trvalému provozu. V další fázi proběhla v roce 2018 náprava škod na splaš-
kové kanalizaci (výměna poškozených šachet a potrubí, výměna zacpaného 
výtlaku usazeninami). Z této fáze vyplynulo i zjištění rozsáhlého poškození 
systému odvodu povrchových a podpovrchových vod, kde také došlo k vý-
měně šachet a potrubí, monitoringu a čištění neprostupných částí. Na závěr 
byly odstraněny nebezpečné kaverny pod hlavní silnicí. Jejich oprava probí-
hala souběžně s akcí kabelizace elektrického vedení v souběhu se společ-
ností ČEZ (realizaci provádala firma OMEXOM). Ačkoliv je pod povrchem 
našich komunikací stále ještě mnoho míst, která musíme do budoucna řešit, 
díky pomoci Ústeckého kraje obec odstranila ty nejzávažnější závady, z 
nichž některé hrozily propadem komunikací. Dlouhodobá zátěž nadměrnými 
průtoky s množstvím strhávaných sedimentů v doprovodu s vysokými hladi-
nami spodních vod vykonaly své. 

Nyní obec čelí dalšímu, opačnému  extré-
mu - sanační opatření na dálnici zase strh-
ly veškeré prameny a náš rybníček v 
Prackovicích vysychá! Takže před námi 
stojí další výzva - co nejrychleji zase na-
opak přivést vodu zpět do obce, ale trasou, 
která je k tomu určená … 

 V roce 2019 obec (krom jiných) získala i dotaci od Ústeckého kra-
je na vozidlo na zeleň. Starý pick-up dosloužil a jeho oprava se již ne-
vyplácela. Jako nejvhodnější volba (v poměru užitná hodnota versus 
cena) se nám jevil automobil DACIA DOKER. Náklady na nákup vozu 
činily 336.000,-Kč a 100.000,-Kč z této ceny vykryla dotace z Programu 
obnovy venkova Ústeckého kraje. Vozidlo slouží nejen jako pomocník 
při svážení odpadů, správě kanalizace či odvozu nářadí na stanoviště 
(zejména při sekání zeleně a podobně), ale slouží i jako vozidlo pro 
rozvoz obědů našim seniorům či zajišťování nákupu materiálu pro 
opravy v obci či kulturní akce. Je to skvělé pracovní vozidlo za rozum-
nou cenu a se zárukou. Obec má nyní uspokojivý vozový park - nákla-
ďáček Gazelu, zametač, dva traktůrky na zeleň, novou Dacii s korbič-
kou a hasiči mají devítimístnou dodávku na dojezd k místu zásahu. Stá-
le se ale potvrzuje to, že bez dotačních zdrojů by takový rozvoj obce 
nebyl možný. Některé dotační tituly jsou sice složitější na administraci a 
různé podmínky udržitelnosti projektů a jejich výkaznictví, ale jejich vý-
sledky zlepšují život našich obyvatel….   

(Úvodní slovo - pokračování ze straně 6)

(Úvodní slovo - pokračování na straně 8)

http://www.hzsoul.cz
http://www.hzsoul.cz
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VEŘEJNÁ PROSTRANSTVÍ  
MAS ČESKÉ STŘEDOHOŘÍ

BYTY - DOTACE OD MMR  1,9 mil. Kč

1 2

3 4

(Úvodní slovo - pokračování ze strany 7)

 V loňském roce obec získala dotaci ve výši 1,9 milionu 
Kč na opravu 3 bytů v rámci programu Ministerstva pro místní 
rozvoj - Sociální bydlení. Po obtížích s projektem pak přišla 
kovidová karanténa a s ní různá omezení pro zahraniční pra-
covníky. Z toho důvodu je ve stavebnictví velmi složitá situace 
- firmy se nehlásí do výběrových řízení. Třetí kolo VŘ na tuto 
zakázku se uskuteční nyní v srpnu 2020 a snad se nám ko-
nečně podaří zakázku vysoutěžit. Realizace by měla být hoto-
vá do 06/2021. V rámci prací bude opraven byt v čp.2, kde je 

nyní nevyhovující hygienické zázemí i 
vytápění. Měnit se budou i dispozice 
bytu, vznikne jeden pokoj navíc se stře-
šním oknem. Vznikne zde moc hezká, 
jižně orientovaná bytová jednotka. Další 
úpravy proběhnout v budově bývalé 
základní školy čp.124.  
Bude zde vybudována nová mezoneto-
vá bytová jednotka v podkroví a opra-
ven bude stávající byt v prvním patře. 
Předpokládaná hodnota tohoto projektu 

BYTY - DOTACE OD MF  4,9 mil. Kč

je 2,3 mil.Kč. Kofinancování 
obce se odhaduje na 400 
tisíc Kč. Na  předfinancová-
ní tohoto projektu získala 
obec úvěr od komerční ban-
ky, který bude uhrazen 
ihned po vyplacení dotace. 
Po získání zhotovitele bude 
stavba zahájena co nejdří-
ve. 

 V červenci 2020 nás do-
stihla další radostná zpráva, a to 
taková, že jsme uspěli v dotaci, 
kterou jsme podali do MAS Čes-
ké středohoří v červnu 2020. O 
cokoliv jsme letos požádali, díky 
dobře připraveným projektům 
jsme měli vždy úspěch. Mám z toho upřímnou ra-
dost, protože realizací tohoto projektu dojde k vý-
raznému vylepšení vzhledu center našich obcí - a to 
hlavně návsí.  
 Pro tento projekt jsme vybrali čtyři prostory v 
našich obcích, které volají po renovaci. Na fotogra-
fiích jsou jednotlivá místa očíslována. Jedná se o 
dva ostrůvky zeleně v Prackovicích, parčík v Lito-
chovicích a prostor před KD Litochovice. Parčíky 
budou upraveny tak, aby byly přístupné veřejnosti, 
dalo se v nich posedět a byly volně přístupné po 
kamenných, bylinkami osázených schodech od sil-
nice.  
 Před obecním úřadem by u parkoviště měl 
vzniknout i přístřešek pro odpočinek, záhony se stá-
le kvetoucími trvalkami pro různá období roku, dopl-
něna budou pítka pro ptáky, suché zídky se skalnič-
kami, lavičky, koše. Budou zde keře lákající motýly, 
Před kulturákem by pak měly vzniknout schody na-
místo stávající zídky, bude instalováno zábradlí v 
pergole směrem na parkoviště a položena bude 
dřevěná palubová podlaha v prostoru před pergola-
mi, která může sloužit k posezení i tanci při kultur-
ních akcích.  
 Zároveň budou doplněny dekorativní trvalky a 
traviny. Věřím, že se našim občanům bude nová 
úprava veřejných prostranství libit, že bude účelná, 
estetická a pohodlná i pro naše nejmenší. Partne-
rem projektu je Mateřská škola Brouček. Děti ze 

školky se sem budou 
nejen chodit učit o kvě-
tinách a pozorovat mo-
týlky, ale dostanou i 
své záhonečky, o které 
budou moci pečovat. 
Moc se na realizaci to-
hoto projektu těším! 

 O dotaci na opravu dalších bytů jsme žádali v únoru 
2020 a v prvním kole jsme ji nezískali. Vláda však mezitím 
přehodnotila své priority a v červenci nás ministerstvo financí 
informovalo, že náš projekt byl ve druhém kole podpořen. Tato 
dotace má trochu háček, protože musí být vše zrealizováno a 
vyfakturováno do konce listopadu 2020. V situaci, kdy ve sta-
vebnictví chybí velké množství zahraničních pracovníků, zna-
mená získat  realizační firmu jako hledat jehlu v kupce sena. 
Přesto věříme, že se vše nakonec podaří, protože se jedná o 
kompletní rekonstrukci dvou bytů v čp.8 (byty mají stále lokál-
ní vytápění na tuhá paliva a nevyhovující hygienické zázemí) 
plus dokončení přístavby v KD Litochovice, kde vznikne zcela 
nový mezonetový byt, a tím dojde k využití této hrubé stavby 
pro bydlení. Dotace činí 90% nákladů, které se odhadují na 5 
milionů Kč. U čp.8 se počítá i s kompletní rekonstrukcí střechy, 
výměnou 20% krovů a výměnou krytiny. Dále je potřeba celý 
dům čp.8 odizolovat a odspodu odvodnit. Byla by veliká škoda 
tuto dotaci nevyužít, takže VŘ uspořádáme během srpna tak, 
abychom na zasedání v září již mohli schvalovat zhotovitele a 
ještě v září předat staveniště. Vzniknou tak dvě opravené by-
tové jednotky a jedna zcela nová jednotka v Litochovicích.

(Úvodní slovo - pokračování na straně 9)
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KALOVÁ KONCOVKA ČOV a další 
plány na rok 2021

Informace k odpadům - odpadový dvůr Velemín

Na svém 2.zasedání dne 25.6.2020 schválilo zastupitel-
stvo obce následující usnesení: 

ZO projednalo a nesouhlasí s uzavřením smlouvy o možnosti 
využívání sběrného dvora ve Velemíně pro občany Prackovic - 
Litochovic, a to z toho důvodu, že obec nemá možnost ovlivnit 
náklady obce Velemín na likvidaci odpadu, nemá možnost 
kontroly správnosti účtovaných množství  odpadů ani údaje o 
osobách a množstvích odpadů, které ukládají na sběrný dvůr 
ve Velemíně, přičemž likvidaci většiny z fakturovaných odpadů 
obcí Velemín obec Prackovice svým občanům zajišťuje (plasty, 
dřevo, nebezpečný odpad), a to dvakrát do roka všeobecným 
svozem nadměrného a nebezpečného odpadu. Obec zřídí místo 
na uložení suti a podmínek pro ukládání suti pro místní obča-
ny, kteří platí poplatky za KO v obci. Podmínky pro uložení 
suti v obci bude projednáno na dalším zasedání. 

A DŮVOD? 
 Odpadový dvůr Velemín měl sloužit obsluze celé-
ho přilehlého území jako místo, kam lze odložit odpad - 
jako služba pro občany okolních obcí, ovšem hrazená 
obcí, ze které pocházejí (proto identifikace při odkládání 
odpadů občanským průkazem). Na začátku dalšího roku 
pak Velemín rozpočítá množství přijatých odpadů a ná-
klady na jejich likvidaci a vyfakturuje je příslušným obcím. 
Naše úsporné hospodaření s odpady bylo nastaveno v 
roce 2015 speciálním systémem likvidace a recyklace 
odpadů v obci, kdy náklady díky jednotlivým opatřením 
byly vyrovnány příjmy z recyklace a výběrem poplatků. 
Avšak v průběhu času se situace na trhu s odpady změni-
la a obec opět musela řešit vykrytí nákladů na likvidaci 
odpadů - tentokrát nechtěným zvýšením ročního poplat-
ku za komunální odpad. Do takto nastaveného systému 
nám ale začaly vstupovat každoroční faktury ze sběrného 
dvora ve Velemíně. S panem starostou jsem situaci kon-
zultovala a shodli jsme se na tom, že než uklízet odpady 
naházené do škarpy, to raději obec pár tisíc navíc do Ve-
lemína uhradí.  Jenže fakturované částky začaly rapidně 
stoupat poté, co občané tuto možnost neomezeného od-
kládání odpadu objevili. Nejprve to bylo v řádech tisíců, 
pak částka vyšplhala ke dvaceti tisícům, ale jakmile v le-
tošním roce obec obdržela fakturu blížící se šedesáti tisí-
cům, kdy největší část tvořila stavební suť, a náklady na 
její likvidaci v tomto zařízení vysoko převyšovala náklady, 
které by obec vynaložila, kdyby tyto odpady zlikvidovala 
sama, bylo nutno učinit opatření. Je zbytečné vozit do 
Velemína k likvidaci za velké  peníze odpady, které my 
jsme schopni vytřídit a ještě za ně získat bonusy od 
EKOKOMU, a je nemyslitelné likvidovat z peněz všech 
soukromým osobám odpady z jejich rekonstrukcí! Někteří 
občané si totiž spletli občasné odkládání odpadu na sběrný 
dvůr mimo období svozu nadměrného odpadu v naší obci s 
bezplatnou likvidací jejich stavebního odpadu při rekonstrukci 
domů či bourání stodol!!!  
Pokud někdo doma provádí rekonstrukci, bourá sto-
dolu, opravuje fasádu nebo koupelnu, musí si likvida-
ci stavebních odpadů zaplatit v rámci rekonstrukce za 
vlastní! Lze si například objednat kontejner na odvoz suti 
od firmy Lupínek nebo AVE nebo jiné společnosti, ale jeho 
odvoz a likvidaci si musí sám zaplatit. Pokud nám tyto 
objemy odpadu navozí ZDARMA do sběrných dvorů ur-
čených pro jednorázové omezené odložení malého 
množství odpadu, náklady za jeho stavební odpady nesou 

všichni poplatníci. Se sběrným dvorem Velemín jsme 
smlouvu neuzavřeli právě z tohoto důvodu - z obavy, že 
někdo zneužije toto zařízení pro vlastní potřebu, náklady 
za takové stavební odpady pak nesou všichni občané - 
vaši rekonstrukci odvezenou do Velemína zaplatí ostatní 
poplatníci prostřednictvím obce. 
 Z toho důvodu přistoupila obec k takto razantní-
mu kroku - a Velemín našim občanům odpady již brát 
nebude. Obec v rámci poplatku za komunální odpad lik-
viduje občanům veškeré odpady, včetně nebezpečných. 
Není nutno tedy tyto služby zdvojovat. Jediné, co jsme 
neměli ještě řešené, byla suť. Na dalším jednání zastupi-
telstva budou projednány a schváleny podmínky likvida-
ce OMEZENÉHO MNOŽSTVÍ suti v naší obci. Bude se 
jednat jen o “nouzovku”, větší množství suti si občané 
musí likvidovat individuálně a za své….. 
Každopádně Velemín je prozatím pro nás uzavřen… 

Ještě poznámka k textilu: 
Firma, která textil sváží, má trochu problémy s logistikou 
a načasováním svozů. Pokud tedy bude kontejner na 
textil naproti úřadu plný, nechávejte pytle s textile v prů-
jezdu OÚ. Svozové firmě je poté předáme.  

Děkujeme za pochopení.

 Kromě projektů z dotací, které jsme získali pro 
letošní rok, uvedených na protější straně, získala obec  
dotaci ve výši 2,4 milionu Kč na realizaci kalové 
koncovky na ČOV (jedná se o odstředivku kalů, kte-
rá výrazně ušetří náklady na odvoz zvodnělých kalů, 
které jsou vedlejším produktem čištění odpadních 
vod). Tento projekt by se měl realizovat v roce 2021, 
nyní jsme ve fázi uskutečnění výběrového řízení na 
zhotovitele. Dalším plánem je výměna nepropust-
ných povrchů za propustné, kdy pro tento účel byla 
vybrána plocha parkoviště před KD Litochovice z kot-
líkových půjček (výměna rozbitého asfaltu za propust-
nou dlažbu, zatravňovací dlaždice a doplnění výsadby 
- komplexní úprava kolem KD tím bude dokončena). 
Dále obec získala výpůjčku farské zahrady a 
Římsko-katolická církev nyní zpracovává smlou-
vu i na kostel. Obec by tak měla jedinečnou šanci 
celý prostor upravit, kostel bude po zavedení elektřiny 
podle příslibu farnosti doplněn o inventář a budeme jej 
včetně zahrady používat pro kulturní a společenské 
účely (výstavy, koncerty, zahradní slavnosti). Bude 
záležet jen na tom, zda tento záměr podpoří i zastupi-
telstvo, zda si uvědomí kulturně-společenský i histo-
rický přínos opravy této významné, státem chráněné 
památky. Začít se však musí projektovými dokumen-
tacemi, které musí obec předfinancovat. Dále se blíží 
vyhlášení programu na opravu místních ko-
munikací pro obce - zastupitelstvo projevilo velký 
zájem o podání žádosti na další fázi oprav místních 
komunikací, kdy kofinancování by v tomto případě 
činilo pouze 10%. Jedná se o výčet těch nejvýznam-
nějších záměrů a získaných dotací, které opět zlepší 
úroveň života v našich obcích. Přeji vám všem pevné 
zdraví a těším se na setkávání s vámi na společen-
ských akcích.      S láskou vaše staroska

(Úvodní slovo - pokračování ze strany 8)
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Vážení spoluobčané,
letošní rok byl opravdu zvláštní již od samého začát-
ku. Přestože i naše školka byla od 17.3. 2020 uza-
vřena (Covid -19), stihli jsme některé projekty, které 
jsme měli na rok 2020 naplánované. Předškoláci měli 
několik "Zážitkových dnů", uskutečnili jsme divadelní  
představení ve školce a v Lovosicích, uspořádali 
jsme karneval, založili jsme si mini zahrádku, kde 
jsme pěstovali koření a malá rajčátka, navštívili jsme 
v Prackovicích požární zbrojnici, zapojili jsme se do 
celostátní výtvarné soutěže, kterou vyhlásilo MV ČR 
s názvem: "IZS". Od 17.3. jsme  rodičům zasílali kaž-
dý týden náměty pro činnost dětí. Vznikl projekt "Vy-
cházky s rouškou", kdy jsme připravovali pro děti 
malé překvapení před školkou (Zajíček s pokladem, 
Rej čarodějů a soutěže pro děti, Vodník s hrnečkem, 
vznikla výstavu motýlků, které děti a rodiče vyrobili a 
doma si děti mohli s rodiči udělat pokus "Květiny pijí 
barevnou vodu"). Provoz MŠ byl obnoven 25.5. 2020. 
Na Den dětí přijelo před školku divadlo s vodnickou 
pohádkou, fotili jsme se před školkou, uspořádali 
jsme sportovní olympiádu a školní rok ukončili 16.6. 
rozloučením s předškoláky. Využili jsme zázemí fot-
balistů, společně jsme si zazpívali, předškoláci dosta-
li dárečky, divadlo Romaneto nám zahrálo pohádku a 
zazvonil zvonec, školnímu roku je konec.
Všem děkuji za spolupráci, přeji krásný zbytek léta.

Ze školky zdraví Jana Bartošová

Ke článku ze strany 11: mladí fotbalisté na letním soustředění
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Fotbal je zpátky a s ním i Sokol.  
Mládež čeká další soustředění   
 Dočkali jsme se. Konečně! I v Prackovicích se už po nepří-
jemné a dlouhé koronavirové epidemii rozeběhl fotbalový život. Ko-
ronavirus nám, ale i jiným klubům z celého Česka, překazil celou 
jarní část sezony. Nebudeme zastírat, byli jsme z toho smutní. 
Důvod? Prostý. Ani jeden z našich čtyř týmů nemohl uskutečňovat 
to, co během sezony dělával každý víkend s vervou a nadšením. 
Byli jsme bez fotbalu. Všichni. Nejhůře situaci odnesly naše děti. 
Právě pro ně je totiž každý zápas důležitý, aby své sportovní 
schopnosti mohly posunovat na další úroveň. 
 S  velkým nadšením jsme tak uvítali pozvolna uvolňovaná  
koronavirová opatření. Jakmile byla možnost vrátit se zpátky na 
hřiště, okamžitě jsme tak učinili a pomalými krůčky se vracíme do 
běžného režimu. Děti každou středu na hřišti v Prackovicích trénují, 
A-tým dokonce maká třikrát týdně. A přestože si na oblíbené zápasy 
o body ještě musíme všichni chvíli počkat, fotbal se v Prackovicích 
znovu stává středem zájmu. 
 Ani vynucená přestávka nám ale nevzala chuť do další prá-
ce, abychom TJ Sokol Prackovice posouvali dál a dál. Naše zázemí 
například prošlo další malou rekonstrukcí. Přibyla zbrusu nová síť 
za branku, také jsme se pustili do nových střídaček, které budou na 
opačné straně hřiště u  laviček pro diváky. V nejbližší době bychom 
chtěli vedle klubovny vytvořit i hřiště na pétanque. Každý týden 
zkrátka pracujeme na tom, abychom podporovali a vylepšovali 
sportovní dění v obci.  
 V současné době finišují přípravy na letní soustředění mlá-
deže, které proběhne v první polovině srpna. Potřetí v řadě se sta-
ne pro prackovické naděje dočasnou domovinou na celý týden tá-
bor v Defurových Lažanech na Klatovsku. Neměli jsme sebemenší 
důvod měnit adresu soustředění, na místě máme vše potřebné. Za 
trenéry mohu říct, že už se všichni těšíme na další příjemnou kapi-
tolu místní kopané.  
 Na konci srpna by se měla rozjet nová sezona. Zatím neví-
me, zda v rámci mládeže přihlásíme do soutěží Okresního fotbalo-

Členové TJ Sokol se pustili do vybu-
dování nových střídaček pro mužstva

vého svazu Litoměřice znovu obě katego-
rie, jako tomu bylo v sezonách předchozích. 
Přípravka už má sice svoji přihlášku vypl-
něnou a na sto procent tak pokračovat 
bude, ale potýkáme se s  nedostatečným 
počtem fotbalistů a fotbalistek u žáků.  
 Ve hře je několik variant, například 
sloučení s jiným klubem či výpomoc od Ne-
štěmic, ale věc zřejmě rozsekneme až těs-
ně před termínem podání přihlášek. Udě-
láme vše pro to, abychom žáky v  našem 
oddíle nadále měli, ale zároveň jsme se 
shodli na jednom, že jakmile nezískáme 
dostatečný počet dětí (hraje se 8+1), starší 
kategorii přihlašovat nebudeme. Nechceme 
zkrátka zbylým žákům znechucovat fotbal 
jen proto, že by dostávaly výprasky od ji-
ných týmů kvůli malému počtu. Místo toho 
bychom pak tyto hráče poslali tam, kde 
staršími žáky disponují. 

Celá věc je ale stále v  řešení a pořád zůstává ve hře to, že žáky 
v Prackovicích budeme mít i nadále. 
Závěrem mi dovolte popřát vám i vašim ratolestem příjemné prožití let-
ních prázdnin. Na fotbalovém hřišti v Prackovicích má dveře otevřené 
každý, kdykoliv tedy můžete zavítat mezi nás. V závěru srpna už uvidíte 
na tradičních místech pozvánky na domácí zápasy, budeme rádi za vaši 
podporu. Těšíme se na vás! 

S pozdravem za TJ Sokol Prackovice  
Jan Pechánek               
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SENIOŘI 2020

KERAMIKA    2020

Epidemiologická situace u nás i ve světě 
zhatila plány i naší skupince tak zvaných 
“seniorů”, kteří však vůbec jako senioři 
nevypadají - posuďte sami, jak to na všem 
sluší. Fotografie je ze zájezdu do divadla v 
Ústí nad Labem na představení Carmen 
dne 29.2.2020. V lednu se senioři sešli na 
Novoroční posezení 6.1.2020, ale tradiční 
a oblíbenou oslavu MDŽ již nestihli usku-
tečnit. V současné době se již aktivita na-
šich nejstarších opět rozjíždí, a to letními 
utkáními v pétanque v režii pana inženýra 
Zemana. Je skvělé bavit se dohromady za 
všech okolností. Přejeme naší skupince 
seniorů spousty nápadů, výletů a zážitků!

V uplynulých měsících jsme bohužel zů-
staly bez naší milované keramiky a dílna 
zela prázdnotou. Nucenou pauzu jsme 
využily ke sbírání dalších inspirací pro 
budoucí tvoření. V posledních dnech se 
ke tvoření postupně vracíme za dodržení 
nařízených podmínek, abychom do 
prázdnin dodělaly rozdělané výrobky. Bu-
deme doufat, že se situace přes prázdni-
ny uklidní a budeme se moci v září zase 
sejít na našich hodinách a s vámi všemi 
se setkat na Posvícení.   

za keramiku Ludmila Dlouhá

VEVERČATA 2020

Tento rok navštěvuje oddíl Veverčat 23 
dětí. Naší první akcí v tomto roce bylo 
koupání v bazénu v Lovosicích a v aqua-
parku v Teplicích. Dále jsme byli na výletě 
v terezínském ghetu a v podzemí, v Úště-
ku na Kalvárii. Kvůli pandemii koronaviru 
jsme se nemohli scházet a moc nám to 
chybělo. Náš další výlet byl až v červnu 
do Opárenského údolí a na Dubický kos-
telík. Nejvíce jsme se ale těšili na letošní 
tábor. Byli jsme ubytovaní v penzionu 
“Sportturia” v Polesí v Rynolticích. Okolo 
penzionu byla obrovská zahrada s bazé-
nem, dětským hřištěm, trampolínou …. a 
hlavně samými lesy. Užili jsme spousty 
zábavy - koupání, branný závod, olympiá-
du, táborák, stezku odvahy, hry a soutěže, 
sbírání hub a borůvek… Viděli a navštívili 
jsme spousty zajímavých míst - záměk 
Lemberk, hrad Grabštejn, města Hrádek 
nad Nisou a Jablonné v Podještědí, skalní 
útvary Havran a Bílé kameny. Bylo krásné 
počasí, ani jednou nepršelo a tak jsme si 
vše skvěle užili. Už se těšíme na další 
tábor!    

Za Veverčata zdraví Lenka Poláková  
a Jana Legierski Bernášková

Fotografie od Veverčat…:
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RYBÁŘI - ZÁVODY V ÚŠTĚKU 
Dne 20.června 2020 se naši rybáři pod vedením Zdenka Blažeje zúčast-
nili každoročních rybářských závodů v Úštěku a jak jinak - naši malí rybáři 
opět slavili úspěchy - 1.místo Péťa Dlouhý, 2.místo - Adélka Juričková, 
8.místo Jakub Juriček, 9.místo Josef Rabas a 14.místo Ivánek Hauser. 
Gratulujeme a děkujeme za skvělou reprezentaci obce! Další závody v 
Úštěku se konají zase v září, ale mezitím se těšíme na oblíbený Memo-
riál Václava Jakubíčka u nás v Litochovicích 22.8.2020 - plakát na 
zadní straně. Těšíme se s vámi na viděnou v 6 hodin ráno na břehu Labe 
v Litochovicích - čekají na vás přátelé, občerstvení i lákavé ceny!
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Proběhlá kulturní akce Maškarní bál pro děti: 

V neděli 9.února 2020 uspořádala naše kulturní komise oblíbený maškarní bál pro děti. Byla to na dlouho je-
diná akce pro děti v tomto roce z důvodu karantény, ale za to velmi vydařená. Maminky a tatínkové si dali zá-
ležet s výrobou kostýmů a masek. Jelikož děti byly tak krásné, nelze se nepochlubit nápaditostí a vtipem 
ztvárnění jednotlivých postav. No posuďte sami, nejsou úžasné?
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V první polovině roku nás navždy opustili: 

Václav Dědina  6.1.2020 ve věku 72 let 
Libuše Kofrová 29.2.2020 ve věku 76 let 
Miloslava Rabasová 1.4.2020 ve věku 65 let 
Miroslav Hrstka 27.4.2020 ve věku 71 let 
Jiří Vála 15.5.2020 ve věku 69 let 
Aleš Zrůst 25.5.2020 ve věku 67 let 
Pavel Havel 26.5.2020 ve věku 71 let 
Petr Klančík 11.6.2020 ve věku 56 let 

   Jana Klaserová 16.6.2020 ve věku 68 let 
Věnujeme tichou vzpomínku…

Litoměřicko z nebe - krásná publikace 
plná leteckých fotografií z našeho okresu je v 
prodeji na OÚ nebo poště - cena 350,-Kč

Společenská kronika  
období 01-06/2020 oslavili tato významná výročí manželé:

✞
🌿

Anna  
a  

Miroslav 
 Starých 

 

Helena  
a  

Oldřich 
  

Soukupovi 

50 let společného života

60 let  společného  života

22.8.2020 od 6 hodin

12.9.2020 od 13 hodin

Keramika, obálky štěstí, 
program pro děti,  

živá hudba, občerstvení

22.8.2020 od 6 hodin22.8.2020 od 6 hodin
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